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 Protokół Nr XXXII/17 

z XXXII posiedzenia Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 26 maja 2017 roku 

Posiedzenie Sesji trwało od godziny 1005 do godziny 1100 w sali dolnej Gminnego Ośrodka 

Kultury w Wydminach. Posiedzenie XXXII Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła 

Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, 

Zastępcę Wójta Marię Dolecką, obsługę prawną, skarbnika, dyrektorów jednostek, sołtysów, 

wszystkich gości i radnych dziękując za przybycie i otworzyła obrady XXXII sesji Rady 

Gminy.  

Ad. 2 

Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato na sekretarza powołała Radnego Leszka Pałdynę, 

na co ten wyraził zgodę. Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato złożyła życzenia z okazji 

Dnia Matki. Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato stwierdziła, że na 15 radnych 

ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy 13 

radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zawiadomienie o sesji 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Wniosków formalnych i pytań brak.  
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1009 Radna Justyna Samsel dotarła na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 14 Radnych) 

Ad. 3  

Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Wydminy.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły wnioski 

dotyczące tego protokołu. Czy w dniu dzisiejszym ktoś chce złożyć jakieś wnioski? 

Brak wniosków. 

Protokół z XXXI posiedzenia Komisji został poddany pod głosowanie: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Protokół został przyjęty. 

Ad. 4 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

Sprawozdanie  z pracy Wójta  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla 

Powiatu  Giżyckiego. 

Wójt Radosław Król: Zwróciliśmy się do Zarządu Dróg Powiatowych o wsparcie budowy 

dróg. M. in. budowa zajezdni autobusowej w Mazuchówce. Tam jest przystanek, ale bez 

zajezdni. W niedalekiej odległości był śmiertelny wypadek. Dokładamy 8 tys. zł dla powiatu 

na ten cel. 

Projekt uchwały został zaopiniowany na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-

Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

Brak pytań.  

GŁOSOWANIE  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 
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Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6 i 7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wydminy na lata 2017-2027 oraz Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Wydminy na 2017 r. 

Wójt Radosław Król: Otrzymałem pismo z komendy powiatowej policji z propozycją 

współpracy (Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu). W związku z tym chciałbym 

zaproponować autopoprawkę, 6 tys. zł – 40 służb ponad normatywnych, oraz kolejna 

autopoprawka na 70 tys. zł na usługi dla spółdzielni socjalnej. Jest to przesunięcie w dziale z 

paragrafu na paragraf. 

Skarbnik Krystyna Truchan: Zastała przygotowana autopoprawka na piśmie (autopoprawka 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Proszę też o naniesienie autopoprawki budżecie w 

„Zmiany w planie wydatków dokonano:” ust. 2, jest napisane „w kwocie 504 609,00 zł” a 

powinno być 519 809,00 zł. Natomiast w załączniku nr 3, dwa razy wystąpiła numeracja „11”.  

Autopoprawka została rozdana radnym obecnym na Sali. 

Projekty uchwał zostały zaopiniowane na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-

Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

Radny Adam Szpak: Mam pytanie odnośnie tych 6 tys. zł dla policji. Na co to będzie? 

Wójt Radosław Król: To jest wsparcie policji na sezon letni. Będzie więcej patroli w wakacje. 

M. in. podczas imprez masowych. To są częściowe koszty. Puki nie mamy otwartego 

posterunku, takie działanie poprawi bezpieczeństwo mieszkańców. 

Z-ca Wójta Maria Dolecka: Na ostatniej sesji był komendant policji i szczegółowo 

to wyjaśniał. 

Brak dalszych pytań.  

GŁOSOWANIE nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wydminy na lata 2017-2027 z autopoprawką:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 
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Uchwała została przyjęta. 

Wójt Radosław Król: Widzę że trzech radnych się wstrzymuje, pewnie dlatego, że 

autopoprawka tak późno złożona. Chciałem powiedzieć, że pismo z policji wpłynęło 24 maja, 

już po komisjach. Więc nie mogłem tego Państwu przedstawić. Przepraszam Radnych za to. 

GŁOSOWANIE nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2017 r. z 

autopoprawką:  

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 8 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej Gminy 

Wydminy na lata 2016 - 2020”. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy znamy wynik konsultacji? 

Sekretarz Alina Romanowicz: Protokół był przedstawiany na komisjach.  

Projekt uchwały został zaopiniowany na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji 

Zdrowia, Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-

Gospodarczej. Opinie Komisji: Pozytywne. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Proszę, żeby protokół z konsultacji został 

załączony do protokołu z sesji. (Protokół z konsultacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 

Brak dalszych pytań.  

GŁOSOWANIE: 

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została przyjęta. 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia prowadzenia spraw z zakresu administracji 

rządowej, dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2017 roku. 

Radny Adam Szpak: To są cmentarze tylko z I wojny, czy również z II? 
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Wójt Radosław Król: Tylko z I wojny. 

Brak dalszych pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE:  

ZA: 14 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze, zasad określenia obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym wymiarze godzin oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

niektórych nauczycieli. 

Wójt Radosław Król: Zmiana dotyczy pkt 2, podpunkt „b”. Chodzi o zastępców dyrektorów. 

Dotychczas pracowali jako nauczyciele przez 7 godzin tygodniowo, teraz 9 godzin tygodniowo. 

Ustalono to z dyrekcją szkoły. 

Brak pytań.  

Uchwała została zaopiniowana na Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii; Komisji Zdrowia, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Opieki Społecznej oraz Komisji Budżetowo-Gospodarczej. Opinie 

Komisji: Pozytywne. 

GŁOSOWANIE  

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została przyjęta. 
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Ad. 11 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

1041 Radny Roman Paluch opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 13 Radnych) 

Radny Adam Szpak: Mam parę pytań: 

1. Kiedy ruszy równanie dróg? 

2. Co z przejęciem drogi do Gawlików Małych? 

3. Jak wygląda sprawa z oczyszczalnią w Gawlikach Małych? 

4. Kiedy zostanie naprawiony przepust za Gębałkami, od stycznia się ciągnie? 

5. Co z naprawą znaku na ul. Smętnej? 

1043 Radny Marek Naruszewicz opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 12 Radnych) 

1044 Radny Roman Paluch powrócił na posiedzenie Sesji Rady Gminy (na sali 13 Radnych) 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Czy mamy już ostatni rok, jeżeli chodzi 

o usuwanie azbestu? I co dalej będziemy z tym robić w gminie? Czy są możliwości 

dofinansowania? 

Brak innych pytań. 

Ad. 12 

Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

Wójt Radosław Król odpowiedział na zapytania Radnego Adama Szpaka: 

1. Dzisiaj będzie zakończone równanie w całej gminie, więc Pan Radny Szpak będzie 

wracał z sesji równą drogą. 

2. Jeżeli chodzi o przejęcie drogi do Gawlików Małych, to ma Pan bardzo niepoważnych 

informatorów w starostwie. Powiedziałem na komisji, że ktoś będzie musiał kogoś 

przeprosić za kreowanie w moim kierunku niechęci do zrealizowania tego zadania, bo 

robimy wszystko zgodnie z procedurą. Pani Kierownik powie jak to wygląda 

Kierownik Referatu Komunalnego Beata Witkowska: 10 marca Pan Wójt wysłał do Pana 

Sołtysa pismo o wyłożeniu do publicznej wiadomości informacji odnośnie komunalizacji. Pan 

to pismo otrzymał i wywiesił na miesiąc. 13 kwietnia wysłany został wniosek do wojewody o 

komunalizację. W międzyczasie wojewoda zapytał starostwo o opinię w tej sprawie. 10 maja 
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starostwo odpisało wojewodzie, że podtrzymuje swoje stanowisko ze stycznia w sprawie 

komunalizacji tej drogi. I teraz czekamy na decyzję w tej sprawie. 

Radny Adam Szpak: Kto podejmuje decyzję? 

Kierownik Referatu Komunalnego Beata Witkowska: Wojewoda. 

Wójt Radosław Król: Tak więc Panie Radny, wykreował Pan za daleko idące wnioski 

i oczekuję od Pana przeprosin. 

Radny Adam Szpak: Ja Pana Wójta publicznie przepraszam. Ktoś mnie wprowadził w błąd. 

Wójt Radosław Król: Dlatego prosiłem Pana o nazwisko, żeby zweryfikować. 

Radny Adam Szpak: Nazwiskami nie będę rzucał.  

Wójt Radosław Król: Bardzo sobie cenię Pańskie przeprosiny i chciałem powiedzieć, że 

jedyną zwłoką były 3 dni. Tak naprawdę mieliśmy na to dwa tygodnie, ale zrobiliśmy 

niezwłocznie. Mamy doświadczenie w przejmowaniu gruntów od skarbu państwa i wiem, że to 

trwa co najmniej 5 miesięcy.  

3. Jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków, to proszę Panią Kierownik. 

 Kierownik Referatu Komunalnego Beata Witkowska: Jesteśmy na etapie uzyskania 

pozwolenia wodno-prawnego. Przyszło pismo od starosty i jest wywieszone na tablicy 

ogłoszeń. 

4. Muszę się zorientować w temacie. Odpowiedź będzie na piśmie. 

5. Jeżeli chodzi o znak, to jest on na drodze powiatowej. Zweryfikujemy to. 

Wójt Radosław Król: Odpowiadając na pytanie Pani Przewodniczącej, to w tej formie jak 

teraz to ostatni rok. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska nie przedłużył programu na 

kolejny rok. W ramach programu pożyczkowego „EWA” będziemy proponować w czerwcu 

uchwałę wsparcia dla osób fizycznych na uzyskanie wsparcia na wkład własny pożyczki, którą 

udziela WFOŚ. Program „EWA” ruszył w tym roku. To skrót od energia, woda, atmosfera i ma 

za zadanie udzielić 90% pożyczki dla osób fizycznych. Chcemy wesprzeć mieszkańców 

wkładem własnym 10%, ale nie więcej niż 2,5 tys. zł. i wsparciem na dokumentację techniczną. 

W tym roku planujemy co najmniej 30 tys. zł.  

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Dokumentacja, czyli rozumiem sporządzenie 

wniosków? 

Wójt Radosław Król: Tak. Taka dokumentacja to koszt około 500 zł. 

Radny Adam Szpak: Odnośnie azbestu. Ile wniosków w gminie złożono? 

Skarbnik Krystyna Truchan: Ilościowo nie wiem, ale w sumie na kwotę około 17 tys. zł. 
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Ad. 13 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: W dniu 15 maja wpłynął wyrok WSA w 

Olsztynie (wyrok stanowi załącznik nr 9 do protokołu). Uzasadnienie jest bardzo obszerne i jak 

ktoś chce się dokładnie zapoznać, to zapraszam do biura rady. 

Wójt Radosław Król: Inicjatywa uchwałodawcza dla trzech radnych jest obowiązująca. 

Można to będzie robić w ramach klubu. Statut został przez radnych bardzo dobrze opracowany. 

Tylko jeden paragraf został uchylony. 

Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato: Mam zaproszenie z GOK-u i GOPS-u do 

wzięcia udziału w Wydmińskich Dniach Rodziny 27 maja o godz. 11 na Orliku w Wydminach. 

Serdecznie zapraszam. Jutro jest dzień samorządowca i wszystkim państwu składam życzenia 

wszystkiego najlepszego. 29 maja jest dzień pracownika kultury i na ręce Pani Dyrektor 

składam podziękowania i życzenia Pani i wszystkim pracownikom kultury. 

Sołtys Orłowa Jolanta Herbich: Jak daleko posunięte są procedury przejęcia działki w 

Orłowie? 

Kierownik Referatu Komunalnego Beata Witkowska: Jeszcze się tym nie zajęliśmy. Mamy 

dopiero pozytywną odpowiedź z ANR-u i teraz będziemy się tym zajmować. 

Ad. 14 

Zamknięcie sesji. 

Przewodnicząca RG Grażyna Plato: Porządek XXXII sesji został wyczerpany w związku z 

tym następuje zamknięcie XXXII sesji. Dziękuję bardzo. Sesję zakończono o godzinie 1100. 

 

       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

                /-/ 

                 Grażyna Plato 

Protokołował: 

Piotr Kruniewicz 


